
Ældrerådet 
Referat fra Sorø kommune Ældrerådsmøde den 12. 10. 2022, kl. 13.00

Kaarsbergcentret,  Absalonstuen

Medlemmer: Karin Christensen, Vagn Egekjær, Flemming Greve, Jørgen List Kristensen, 
Marianne Krüth, Egon Madsen, Zenia Nielsen, Ida Laustsen, Inge Mortensen.

Fraværende: Pia 
Dagsorden  nr. 11
Referent: Inge Mortensen

Sagsfremstilling Behandling/ beslutning

124:Orientering fra Ældreområdet ved 
Socialchef Annette Homilius 
Kl.13.00

Annette Homilius orienterede:
Hjerneskadekoordinator har opsagt sin 
stilling.
Stillingen opslås ledig.
Der er opstartet analyse på 
 hjælpemiddelområdet.
Der er bevilget ekstra medarbejder til 
området på fuld tid.
Demografimidler bevilges ud fra 
befolkningsgrundlag.
2023
Klippekortordning 2023: Der er afsat ½ mill
kr. til plejecentrene. Er endnu ikke fordelt
Elevers arbejdsværdi sat til 40%
Dosispakket medicin: forventet besparelse 
på 450.00 kr.
Frasalg af del af Søparkens ældreboliger.
Håber at Aktiviteten forbliver i Søparken.
Igangsat plejebolig analyse.
Energibesparelse: Temperaturen nedsættes 
til 19 grader. Undtaget er plejecentre.
Drøftet hvor mange ledige plejeboliger der 
er.???

125: Ordstyrer Flemming Greve

126: Godkendelse af dagsorden
   

Godkendt

127:Underskrive referat fra den 7.9.22 Referat fra den 7.9.22 og 5.1022 
underskrevet.



128:Nyt fra formanden Orienterede om Vision 2026, drøftes videre 
under punkt 133

129:Nyt fra medlemmerne Jørgen orienterede om Temadage i regions- 
Ældrerådet i 2023
Parkeringspladser på Kaarsbergcentret:  Der
er afsat penge til at tilføre flere 
parkeringspladser i 2023.
Fortove: der skal være en 3 cm høj kant før 
fortove renoveres.
Marianne havde været til Temadag om ny 
løsninger i Ældreplejen.
Inge orienterede om følgegruppen Demens:
Besluttet at fortsætte gruppen med møde x 2
årlig, hvis gruppen godkendes af 
styregruppen for demens.
Zenia orienterede om Aktiviteten i Stenlille. 
Der skal udskiftes loftplader, men desværre 
i restordre, så der er ingen klar melding om 
hvornår Aktiviteten kan tages i brug igen.

130:Økonomi Musikken på temadagen 1.10.22 er betalt.
Da der fortsat er usikkerhed på økonomien 
i ældrerådet 2022, aftales et nyt møde med 
økonomiafdelingen.

131:Temadag den 1.10.22
        Evaluering

God temadag
Ida har skrevet til Cafè Heiss for tak for fin 
servering til temadagen.
God Information fra både Pia Nyborg og 
Lars Schmidt.

132:Høring af kvalitetsstandard
       for forebyggende hjemmebesøg.
        Høringsvar senest den 14.10. 22

Ingen bemærkninger

133:Hvordan kan vi gøre Vision 2026 til 
        Virkelighed? Oplæg er udsendt 3.10

Høringsvar  fremsendes senest den 2.12.22
Borgermøde vedrørende Vision 2026
den 27.10.22 kl 19. til kl.21.
Holberghallen  i Dianalund.

134:Punkter til næste møde
Pia Nyborg og Annette Homilius
Gruppeleder Susanne F. Pedersen vil 
fortælle om  arbejdet i en 



hjemmeplejegruppe.
Vision 2026

135:Evt. ./.


